


CDA-voorzitter Marjon van Baal:
‘Het was niet bepaald een flitsende tijd
binnen het landelijke CDA’

Een nieuwe nieuwsbrief in aanloop naar de
gemeenteraadsverkiezingen van 16 maart dit
jaar. Fractie en bestuur zijn hier al maanden
mee aan de slag. Veel van deze activiteiten
zijn voor de gemiddelde burger nog niet echt
zichtbaar. Halverwege vorig jaar zijn we
begonnen met het samenstellen van diverse
commissies. Er is een groep bezig geweest
met het verkiezingsprogramma, op het
conceptverkiezingsprogramma waren
voorstellen voor veranderingen door
verschillende mensen ingestuurd. Deze
amendementen zijn in een vergadering in
november besproken en hebben het geheel
vervolmaakt. Het is een mooi uitgebreid
programma geworden met de naam ‘Samen
Bouwen Aan Bunschoten’ waar we de
komende raadsperiode veel aan zullen
hebben. Dank aan Jochen-Hein Dijkhuizen
(die de kar heeft getrokken), Rogier Zwaan,
Tristan van Dasselaar, Hans Erkelens en Peter
van Asselt.

De vertrouwenscommissie bestaande uit
Anneke Westland en ondergetekende
hebben in het voorjaar van 2021 al veel
gesprekken met de zittende raadsleden en
wethouder gevoerd. Dit heeft geleid tot een
mooie lijst met capabele, jonge kandidaten op
verkiesbare plaatsen. Gelukkig waren er ook
nog andere leden bereid om op de onderste
plaatsen te gaan staan, zodat er een mooie
combinatie van jonge ambitie en oudere
ervaring als lijst is ontstaan. Helaas dit keer
geen nieuwe gezichten, het was nou niet
bepaald een flitsende tijd binnen het CDA om
te werven, er was eerlijk gezegd weinig animo.

Tot slot de campagnecommissie, onder de
bezielende leiding van Hans Erkelens. 

Hij is samen met Rogier Zwaan en John van
de Geest begonnen de campagne op poten
te zetten. Er gebeurt al heel veel digitaal,
maar de laatste weken zal ook de
zichtbaarheid op straat groter worden. De
eerste posters zijn geplakt. Er komen wat
werkbezoeken, er zijn debatten op zowel de
LOS als op de radio. En uiteraard de laatste
zaterdag op de markt aanwezig met een
kraam. Maar het merendeel van de
activiteiten kunt u terugvinden op Twitter,
Facebook en Instagram. Ook de website van
CDA Bunschoten heeft een facelift
ondergaan. Daar kunnen bezoekers weer
terecht om bijvoorbeeld het
verkiezingsprogramma in te zien. We hopen
uiteraard op een mooi resultaat, maar het is
nog niet echt te voorspellen hoeveel last we
zullen hebben van het “Haagse gedoe”. Wij
zullen er in ieder geval alles doen om vooral
de nadruk op het succesvolle lokale werk te
leggen.



Even persoonlijk:

Helaas zijn een aantal zeer trouwe CDA leden
ons in de laatste maanden ontvallen.
Mevrouw Muijs-Schaap en mevrouw
Berendse-Wellens en haar man Evert. Vooral
Henny Berendse is eenieder welbekend en
was in het verleden ook regelmatig aanwezig
op vergaderingen. We wensen alle
nabestaanden veel sterkte toe met dit verlies.
Maar ook een mooie gebeurtenis; mevrouw
van Veen heeft op 15 januari de mooie
leeftijd van 100 jaar bereikt. Van harte
gefeliciteerd met deze prachtige leeftijd!

We hebben het afgelopen half jaar wat leden
verloren door de perikelen in den Haag.
Jammer, maar gelukkig hebben in het nieuwe
jaar alweer vier nieuwe mensen zich als
enthousiast lid van het CDA aangemeld. Vanaf
deze plaats heet ik ze nogmaals van harte
welkom. Dat geeft weer moed voor de
toekomst.

CDA-wethouder Peter van Asselt:
‘Wij nemen graag weer onze bestuurlijke
verantwoordelijkheid.’

Terwijl ik dit schrijf heeft de gemeenteraad
zijn laatste vergadering gehad. Er komt
weliswaar nog een raadsvergadering waarbij
de oude raad afscheid neemt, maar voor die
tijd worden er geen beslissingen meer
genomen. Nu we aan het eind van deze
periode zijn gekomen, waarbij het CDA ruim 2
jaar in de coalitie heeft deelgenomen, kom ik
tot enkele conclusies. De periode is veel te
kort geweest om het gehele coalitieakkoord
‘Nieuwe Wegen Vaste Waarden’ uit te voeren.
Zo is de herijking van het subsidiebeleid, de
mogelijke verdere aanwijzing van
gemeentelijke monumenten en het project
Bunschoten Stad nog niet geheel
gerealiseerd. Veel voorbereiding is al wel
gedaan zodat er snel gestart kan worden na
de verkiezingen. Maar ook nieuwe
uitdagingen liggen op ons te wachten. Wel of
niet renoveren of nieuwbouw sporthal de Kuil
in relatie met wensen van de
verenigingshallen zoals op de Westmaat. En
zeer belangrijk, het op een andere wijze
inkopen van zorg. Bij dit laatste is blijvende
toegankelijkheid maar ook betaalbaarheid en
kwaliteit van zorg van het grootste belang.
Kortom, er liggen nog veel uitdagingen te
wachten op ons, zeker als we ons prachtige
verkiezingsprogramma als input voor de
coalitievorming gebruiken. Maar er zijn ook
veel zaken wel gerealiseerd in de afgelopen
twee jaar. Belangrijk is dat onze partij deze
zaken goed voor het voetlicht brengt in de
verkiezingstijd. Iets waar je trots op bent, mag
je ook gerust zo uitdragen. Ik kijk als
wethouder voor het CDA terug op 2 mooie
jaren en hoop dat onze partij sterk uit de
verkiezingen komt. Dan kunnen wij als CDA
wederom onze bestuurlijke
verantwoordelijkheid nemen voor ons
prachtige dorp.



CDA-fractievoorzitter Ariean van de Groep: 
‘Samen Bouwen Aan Bunschoten’

We zitten volop in campagnetijd. En wat
gebeurt er veel en wat moet er ook nog veel
gebeuren. We komen daarbij goed beslagen
ten ijs met een verkiezingsprogramma dat
staat als een huis, onder de titel 'Samen
Bouwen Aan Bunschoten'. Een evenwichtig
programma dat de visie van het lokale CDA
voor onze mooie gemeente Bunschoten
bevat. Gebaseerd op de
christendemocratische uitgangspunten van
publieke gerechtigheid, gespreide
verantwoordelijkheid, rentmeesterschap en
solidariteit.
Het is heel belangrijk dat we als plaatselijke
partij bij die kernwaarden blijven. Op landelijk
niveau is te zien geweest wat er gebeurt als je
daaraan gaat tornen. Ons Bunschotense
"CDA 2.0" staat voor een betrouwbare
plaatselijke overheid waarop onze inwoners,
ondernemers en organisaties kunnen
bouwen. Een overheid die ruimte geeft aan
maatschappelijk initiatief, ondernemerschap,
en aan inwoners die ideeën en plannen
hebben voor hun leefomgeving. En die oog
heeft voor de eisen van vandaag de dag. Dat
begint natuurlijk met goed luisteren. Voor
onze plannen hebben we de inbreng van
inwoners meegenomen. Er zijn werkbezoeken
geweest en er is (zowel digitaal als fysiek)
uitvoerig gesproken met inwoners,
ondernemers en organisaties.

Samen willen we ervoor zorgen dat
Bunschoten een aantrekkelijke gemeente
blijft. En dat geldt voor alle kernen - óók
Eemdijk en Zevenhuizen. We bouwen
versneld voldoende betaalbare woningen
voor onze inwoners - starters, gezinnen en
ouderen. We stimuleren ons bedrijfsleven en
zorgen voor nieuwe werkgelegenheid door
een gunstig vestigingsklimaat.

En we zorgen voor goede, moderne
sportvoorzieningen, want bewegen is goed
voor jong en oud. We willen dat zorg
betaalbaar en dus bereikbaar blijft voor
iedereen die dat nodig heeft. En we bewaren
ons lokale erfgoed. Dat alles in een gezonde,
veilige en aantrekkelijke woonomgeving voor
alle inwoners. Met lage lasten door verstandig
om te gaan met gemeenschapsgeld.

Wonen, werken, welzijn in Bunschoten-
Spakenburg, Eemdijk en Zevenhuizen. Daar
bouwen we samen aan. We gaan er - met
onze geweldige kandidaten - ook de komende
weken hard aan werken om dat verhaal voor
het voetlicht te brengen. ‘Samen Bouwen Aan
Bunschoten.’ Bouwt u mee?



Christiaan Buis:
‘Laten we ons niet blindstaren op de
warmtepomp.’

Als CDA-raadslid kijk ik positief terug op 2021,
we hebben met een aantal voorstellen
aangaande de RES over hoe om te gaan met
de Regionale Energie Strategie, de groene
ruimte rondom Bunschoten kunnen
behouden door aanpassingen die we
gemaakt hebben in de regionale plannen.
Deze ideeën zijn ook opgepikt door onze
Statenfractie waardoor dit idee van de groene
buffer nu ook Provinciaal aandacht heeft.
Hiermee voorkomen we massa’s windmolens
en zonneparken in ons buitengebied. 
 
Daarnaast hebben we ons voortdurend sterk
gemaakt voor de leefbaarheid in de kernen
Eemdijk en Zevenhuizen. We hebben in
november de motie ‘Vitale kleine kernen’
ingebracht die ook aangenomen werd. Door
deze motie gaan we niet pas na 2030 kijken
naar de vitaliteit van het buitengebied en de
kernen, maar starten we daar op korte
termijn al mee.  
 
Daarnaast hebben we ons sterk gemaakt voor
inclusieve speelplaatsen, dat zijn
speelplaatsen waar ook kinderen met een
beperking vrijuit en zonder beperkingen
kunnen spelen. Met onze motie zorgen we
voor een versnelling en uitbreiding van
dergelijke speelplaatsen.  
 
Tot slot hebben de focus eind 2021 kunnen
leggen op het gebruik van ons leidingnetwerk
voor andere gassen dan aardgas. Laten we
ons niet blindstaren op de warmtepomp, er
zijn allerlei hoogenergetische gassen in
ontwikkeling die aardgas zouden kunnen
vervangen en daarmee een goed alternatief
bieden voor een aardgasvrije samenleving. 



Jochen-Hein Dijkhuizen:
‘Vertel aan mensen in uw directe
omgeving dat u lokaal op het CDA stemt!’

Op 14, 15 en 16 maart mogen we weer naar
de stembus! Het CDA heeft een mooi
programma liggen waarin wij stelling nemen
en helder weergeven waar wij de komende
jaren naar toe willen. Dat niet alles lukt in vier
jaar is goed om aan te stippen. Zo ervaren
recreatieve schippers nog ieder jaar opnieuw
de hinder van de woekerende
waterplantenplaag. Dat het Eemmeer
verdiept moet worden (liefst ook nog
verbreed) staat, om in het jargon te blijven, al
jaren als een paal boven water. Echter,
behoudens wat maaien in de marge is er nog
geen structurele oplossing. Kortom, er is nog
genoeg te doen.
Bijzonder is het om te merken dat onze lokale
‘concullegae’ zich na verloop van tijd plooien
naar de ideeën van het lokale CDA. Zo
hebben collegae de oude CDA-wens voor een
lokale ambulancepost simpelweg gekopieerd
en naar voren geschoven. Daar zijn wij
natuurlijk blij mee, maar liever hadden we
gezien dat men zich hierom bekommerd had
toen het CDA dit voorstel inbracht bij de
nieuwbouw van de brandweerkazerne. Het
ijzer smeden als het vuur heet is, moet men
dus ook nog maar eens kopiëren.

Wellicht is het goed om voor u als lid nog paar
zaken aan te stippen waar ik mezelf mee heb
beziggehouden in de commissie Samenleving.
Om te beginnen, heb ik me mogen inzetten
voor het behoud van de bibliotheek in het
centrum van Spakenburg. De bibliotheek
heeft een mooie nieuwe plek in het centrum
en past eigenlijk heel goed in de culturele
hoek van ons dorp. Dat dit wordt
gewaardeerd blijkt; de bezoekerscijfers zijn
enorm gestegen sinds de verhuizing.

Daarnaast ben ik bezig geweest met de
doelmatige inzet van de middelen van de
zorgkosten. Een hele mond vol, en dat vergt
wat uitleg. Zoals u heeft gemerkt, hebben alle
lokale gemeentes te maken gekregen met
meer zorgtaken. Als onderdeel van een
besparingsoperatie heeft men de
verantwoordelijkheid voor zorg én de kosten
daarvan bij de gemeenten geplaatst.
Uiteraard met behoorlijk minder budget dan
toen andere overheden hiervoor de
verantwoording droegen. Kosten voor
bijvoorbeeld een uithuisplaatsing en kosten
voor verslavingszorg zijn daardoor bij de
gemeente komen te liggen. Daarbij werken de
verschillende gemeenten op verschillende
vlakken en thema’s onderling samen om de
risico’s te spreiden, kosten te delen en
expertise uit te wisselen. 

Kunt u het nog volgen? 



Kort gezegd kan het straks zo zijn dat veel
steunbehoeftigen in Soest kunnen leiden tot
extra kosten in Bunschoten. Andersom werkt
het systeem net zo, wederom op
verschillende vlakken en thema’s. Doordat het
systeem is verdeeld over verschillende
gemeenten op verschillende vlakken en
thema’s is het herleiden waar het geld naar
toe gaat en of dat nuttig is voor de
samenleving (de doelmatigheid) lastig. Hierin
is meer transparantie nodig omdat het niet zo
kan zijn dat er ongelimiteerd kan worden
gespendeerd. Heeft het zin om hiermee bezig
te zijn? Jazeker! Het geld dat wij bijvoorbeeld
kunnen besparen door verslaving voor te zijn,
door tijdige preventie ten opzichte van alle
hulp en hulpverleners die bezig zijn met een
verslaafde bespaart u als burger op de lange
termijn veel geld. Dat kunnen we aanwenden
voor bijvoorbeeld het laag houden van de
lokale lasten. Of voor een investering in een
vernieuwde sporthal de Kuil zoals ons
verkiezingsprogramma stelt. Wellicht heeft u
in de wandelgangen ook al vernomen dat
sporthal de Stormvogel eveneens toe is aan
vernieuwing. Ook daar sporten sportclubs en
basisschoolleerlingen. Ook deze sporthal
verdient - wat mij betreft - om die reden
vernieuwing.

Zoals het er nu naar uitziet, blijft de
huizenhausse nog lang aanhouden. Naast
starters komen in de huidige woningmarkt
ook veel gezinnen en ouderen in de knel. Die
laatste twee groepen worden nog weleens
vergeten in de huidige discussie. Verkopen?
Ja, dat lukt wel. Maar je moet dan ook nog een
nieuwe woning terugkopen of huren. En dat
blijkt duur en lastig voor iedereen. Wat niet
zal helpen, is een nieuwe bak met
belastingregels en lokale beperkingen op
allerlei vlakken. Wat helpt dan wel? Zorg voor
versnelde bouw van woningen! 

We hebben in Bunschoten notabene een
betonfabriek, meerdere heiwerkspecialisten,
een staalbouwer, verschillende betrouwbare
aannemers en creatieve architecten. We
hebben zelfs een grote ondernemer die de
zonnepanelen kan plaatsen en kan zorgen
voor de nodige klimaatmaatregelen. De
hoeveelheid bouwpower die wij lokaal
hebben, is eigenlijk ongekend voor een
gemeente van deze omvang. In dat licht
bezien is het zot om te kiezen voor een
project met Tiny housing. Veel praktisch
verloren ruimte en bovendien, geen
structurele oplossing van de volkshuisvesting.
Natuurlijk wel mooi wonen, maar een gemiste
kans wat mij betreft. Het kan daarnaast ook
lonen om eens te kijken naar een bredere
huursector met marktpartijen. De
woningbouwstichtingen wordt deze taak nu
toebedeeld maar snel bouwen doen ze
vooralsnog niet.



Tot slot, in maart kan het lokale CDA uw steun
goed gebruiken. Die steun kunt u het beste
geven door niet alleen op het CDA te
stemmen in maart, maar ook aan mensen in
uw directe omgeving te vertellen dat u lokaal
op het CDA stemt. Een aanbeveling van u
heeft meer effect dan welke campagneslogan
of welk campagnebudget dan ook. Als men u
dan vraagt waarom, kunt u de volgende
redenen aanvoeren:

1. Vrije sluitingstijden horeca op vrijdag- en
zaterdag avond;
2. Speelplaatsen en sportvoorzieningen
moeten van hoge kwaliteit zijn;
3. Bottereigenaren krijgen een structurele
subsidie;
4. De gemeente moet actief en gericht
nieuwe bedrijven aantrekken;
5. Uitbreiden ruimte voor markt én terras.



Rogier Zwaan:
‘Op naar een sterke campagne en een
mooi verkiezingsresultaat!’

Ik ben Rogier Zwaan, 22 jaar en al sinds 2018
actief voor CDA Bunschoten. Als commissielid
samenleving heb ik mij de afgelopen jaren op
verschillende thema’s ingezet voor de
inwoners van ons mooie dorp. Als jongste
commissielid daarbij ook in het bijzonder oog
hebbend voor de belangen van jongeren, die
structureel ondervertegenwoordigd zijn op
alle drie de niveaus (zowel lokaal, als
provinciaal en landelijk) van de politiek. Mijn
speerpunten zijn: lage lasten, een sterk en
doelmatig sociaal domein en opkomen voor
jongeren. Ik pleit voor meer activiteiten voor
mijn doelgroep jongeren en ik wil mij hard
maken voor het vrijgeven van de
sluitingstijden in de horeca op de vrijdag- en
zaterdagavond.

Naast het commissiewerk ben ik student
Politicologie aan de Vrije Universiteit
Amsterdam. Ik zit in mijn laatste jaar en wil
daarna een masterstudie Economie doen.
Naast de studie werk ik bij onderzoeksbureau
Kieskompas, bekend van de stemhulpen. In
mijn vrije tijd ben ik te vinden op de
tennisbaan en op het voetbalveld. Op naar
een sterke campagne en een mooi
verkiezingsresultaat!

We hebben in Bunschoten notabene een
betonfabriek, meerdere heiwerkspecialisten,
een staalbouwer, verschillende betrouwbare
aannemers en creatieve architecten. We
hebben zelfs een grote ondernemer die de
zonnepanelen kan plaatsen en kan zorgen
voor de nodige klimaatmaatregelen. De
hoeveelheid bouwpower die wij lokaal
hebben, is eigenlijk ongekend voor een
gemeente van deze omvang. In dat licht
bezien is het zot om te kiezen voor een
project met Tiny housing. Veel praktisch
verloren ruimte en bovendien, geen
structurele oplossing van de volkshuisvesting.
Natuurlijk wel mooi wonen, maar een gemiste
kans wat mij betreft. Het kan daarnaast ook
lonen om eens te kijken naar een bredere
huursector met marktpartijen. De
woningbouwstichtingen wordt deze taak nu
toebedeeld maar snel bouwen doen ze
vooralsnog niet.



Hans Erkelens:
CDA bouwt ook aan andere zaken 
dan volkshuisvesting.

Als je het verkiezingsprogramma van de
plaatselijke afdeling van het CDA doorneemt,
zou het logischer lijken dat het CDA een
werkbezoek brengt aan een bouwbedrijf. Het
is een en al bouwen wat het programma
opsomt. Toch werd gekozen voor een
werkbezoek aan de jachthaven Nieuwboer
van Albert van Halteren. Dat had natuurlijk te
maken met een ander speerpunt waar het
CDA zich voor beijvert: het probleem van het
fonteinkruid in het Randmeer. Spakenburg is
in trek bij watersporters en ander
watertoerisme, maar als dit publiek alleen nog
maar voor reparatie aan de schroef bij de
jachthaven komt, is het gauw gedaan met de
aantrekkelijkheid van Spakenburg als
thuishaven voor jachten en sloepen.

Voor de uitleg over de bedrijfsvoering en de
toekomstplannen werd een korte rondleiding
over het uitgestrekte terrein van de
jachthaven gemaakt waarbij uiteraard ook het
actuele onderwerp van het uitbaggeren bij
het Kleine Zeetje en het afvoeren van het slib
besproken werd. Het familiebedrijf bestaat
inmiddels 50 jaar wat in mei gevierd gaat
worden en afgesloten wordt met een
gezellige mosselparty. De komst van een
hotel op het terrein gaat een mooie impuls
geven aan het terrein. Ondertussen wordt
nog gewerkt aan verbetering van de
parkeerfaciliteiten en een sanitaire
voorziening.

De fractie en het bestuur werden na de
rondleiding enthousiast ontvangen door
Albert en zijn zoon en dochter. De familie gaf
een heldere uitleg over de verschillende
activiteiten waar de jachthaven zich op het
gebied van leisure en recreatie mee bezig
houdt.

 Leisure is de Engelse benaming voor vrije tijd,
de tijd die overblijft naast verplichte
activiteiten als werk en studie. Deze vrije tijd
van mensen is met de toename van de
welvaart steeds belangrijker geworden. De
jachthaven biedt naast de haven veel
nevenactiviteiten zoals een glamping en
interessante workshops over veiligheid,
onderhoud en vakantie vieren, allemaal
gericht op de boot.

Inmiddels is er een tweemaal zo groot budget
vrijgemaakt voor het meerdere keren maaien
van het fonteinkruid, maar het wordt steeds
duidelijker dat dit dweilen met de kraan open
is. Er moet echt een structurele oplossing van
dit probleem komen. Aan de ene kant is het
gelukkig dat dit niet alleen een Spakenburgs
probleem is. Meerdere gemeenten hebben
hier mee te kampen. Dit probleem kan niet
allen door onze gemeente opgelost worden
omdat het hier om ingrijpende investeringen
zal gaan. Iets wat in de miljoenen euro’s gaat
lopen.

De plaatselijke afdeling van het CDA heeft
daarvoor een directe lijn met
volksvertegenwoordigers in de provincie en
ook een – veelbesproken - lijn naar de
gekozen leden van de Tweede Kamer. Het
CDA onderscheidde zich enerzijds van den
Haag door zich in de propaganda uitingen
CDA 2.0 te noemen. Aan de andere kant wil je
toch ook gebruik kunnen maken van de
invloedrijke contacten die je via de CDA-
kamerleden kunt benutten. Het plaatselijke
CDA heeft voor 11 maart al een bezoek
gepland staan van Tweede Kamerlid Derk
Boswijk bij Watersportvereniging De
Eendracht waar ze Derk over dit probleem
zullen informeren.



Het bezoek met de CDA-ers werd afgesloten
met de traditionele overhandiging van het
Spakenburgse hart met daarop de slogan van
het CDA: Samen Bouwen Aan Bunschoten.
Met een korte toelichting op de betekenis van
deze slogan dat het niet alleen om woningen
en volkshuisvesting gaat maar dat ook de
infrastructuur bij dit bouwen een grote rol
speelt. En niet te vergeten het bouwen aan
vertrouwen. Iedereen is natuurlijk
geschrokken van de uitkomst van diverse
onderzoeken waaruit bleek dat het
vertrouwen in de landelijke politiek in het
algemeen tot een dieptepunt gedaald is. Het
CDA Bunschoten doet zijn uiterste best om
de invloed hiervan op de lokale uitkomsten zo
klein mogelijk te maken. De toevoeging
Samen in de slogan is een handreiking naar
de andere partijen om deze vergaande
ambities van het CDA gezamenlijk te
ondersteunen zoals dat de laatste periode in
de coalitie vanzelfsprekend was.



In een gemoedelijontspannen sfeer bespreekt het jachthavenmanagement de
kansen en bedreigingen van de jachthaven met de politieke influencers van het
CDA.

CDA-fractievoorzitter Ariean van de Groep overhandigt een Spakenburgs hart aan
Albert van Halteren als dank voor de ontvangst van fractie en bestuur.


